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אני תלמיד חילוני, ובנט מזלזל בזהות שלי

לכבוד נפתלי בנט, שר החינוך של מדינת ישראל.
שלום, קוראים לי אודי. סיימתי עכשיו כיתה ט', אני חילוני, אני ישראלי ואני יהודי. אני גם חבר בפורום
החילוני (כן, חבורת המשוגעים שנאבקים מול ההדתה במערכת החינוך) וזה לא אומר שאני נגד דת.

אם הפורום היה נגד דת, היו קוראים לו הפורום האנטי־תיאיסטי, לא?
אין לי דבר וחצי דבר נגד היהדות. עברתי ברית מילה, עליתי לתורה ובמשפחתי מדליקים נרות בערב
שבת. איני בז ליהדות. אני רוחש המון כבוד לגמרא לדוגמה, שיש בה חוכמה שנאספה במשך 3,000

שנה. אם שואלים מה הקבוצה האתנית שלי, אגיד שאני יהודי חילוני. זה לא סותר.
כחילוני יש לי את הערכים שלי. לא מזמן שאלה אותי ידידה, "תגיד, מה זה חילוני?" אמרתי לה

שלדעתי, להיות חילוני זה לדעת שאתה בידי עצמך. יש האומרים שלחילונים אין ערכים, שאם אני לא
מאמין באלוהים ובתנ"ך אז אין לי את מערכת החוקים שאומרת לי מה מוסרי ומה לא, ואני יכול

להתנהג איך שבא לי.
אבל דווקא בגלל שאני חילוני אין לי צידוק למעשים רעים. אני לא יכול להתנהג בחוסר מוסריות ולומר
לעצמי ש"הכל צפוי והרשות נתונה". כשאתה אחראי על עצמך, אם אתה עושה משהו רע זה מוטל על

המצפון שלך ואין יום כיפור שבו אפשר לפתוח דף חדש. אם אני לא מתנהג יפה לאנשים אני יודע שזה
בגללי, ואני צריך לחיות עם זה.

אני לא מאמין באלוהים ולא מפני שככה חינכו אותי. אמא שלי גדלה בבית דתי והיא מאמינה באלוהים.
סבא רבא שלי היה הרב הראשי של מאה שערים. אבל בגיל 13, קצת אחרי העלייה לתורה, הבנתי

שאני לא מאמין באלוהים. חשבתי די הרבה, והגעתי למסקנה שאני לא זקוק לו. לכל דבר בחיים שלי
יש הסבר שמספק אותי: אני יודע איך נוצר היקום ולמה הצמחים ירוקים. אני יודע כמה חמה השמש

ולמה היא אדומה בשקיעה. אני אפילו יודע ממה בנויים הדברים הכי קטנים ביקום, ולמה מגנטים
נמשכים זה לזה.

ועדיין, אני מגדיר את עצמי כיהודי. לדעתי, אני לא פחות ולא יותר יהודי ממך. אני פשוט יהודי בדרך
שלי. אני יהודי כי אני חי בישראל, כי עברתי ברית מילה ואני עושה סדר פסח. אני יהודי כי אמא שלי

יהודייה וגם אמא שלה וככה אלפי שנים. והכי חשוב: אני יהודי, כי אני מגדיר את עצמי כיהודי.
לכן כל כך פוגעת בי ההתנהלות שלך, השר בנט — כי אתה מזלזל בזהות היהודית שלי. זילזלת בי
כשאמרת בכנס לפני כמה חודשים, שלימודי היהדות וההצטיינות בה חשובים בעיניך יותר מלימודי
המתמטיקה והמדעים. הוספת, כי גם כמעצמת היי־טק, יצואני ידע וחידושים לעולם, "עלינו להיות

מעצמה רוחנית ולייצא ידע רוחני לכל העולם". כחילוני אני לא יכול להיות אדם רוחני? החילונים לא
מספיק רוחניים בעיניך? אתה רוצה שנלמד יהדות, כדי שישראל תהיה המעצמה הרוחנית כפי שאתה
רואה אותה. משתמע מדבריך שכחילוני, אני לדעתך ריק מבפנים. שאני לא רוחני. שאין לי משמעות.

שאני אפילו לא יהודי כמו שצריך.
אתה מזלזל בי ובזהות שלי כשאתה מאפשר לארגונים דתיים אורתודוקסיים להיכנס לבתי ספר

יסודיים ולהעביר מסרים שלא קשורים לא לתוכנית הלימודים ולא לאורח החיים החילוני. כשאחות של
ידיד שלי אומרת לאחיה לא לאכול גלידה אחרי הסטייק שלו, כי בבית הספר אמרו לה שאסור חלב

ובשר, כי אלוהים אמר שזה לא בסדר — זה לא לימודי יהדות, זאת הדתה.
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כשאחי הקטן חוזר מבית הספר ואומר ששיעורי הבית שלו זה לשיר את תפילת השחרית והערבית —
זה לא לימודי יהדות, זאת הדתה. כשהוא מספר שבסרטון על הקלדה מהירה בשיעור מחשבים

מדברת אשה שלבושה צנוע ומסבירה למה חשוב להתלבש צנוע — זה לא לימודי יהדות, זאת הדתה.
וכשדוגמאות כאלה ממשיכות להצטבר, זה לא לימודי יהדות, כבוד השר, זאת שטיפת מוח!

ולכן כבוד השר בנט, אני אשמח מאוד אם תפסיק את שטיפת המוח של אחי הקטן ושל כל שאר
האחים הקטנים. וגם הגדולים. ואם כבר, אולי פשוט תפסיק את שטיפת המוח של כולם. אני מבקש

ממך שתפסיק, כי מדינת ישראל היא מדינה כל כך מיוחדת ומגוונת. כי אנחנו כור היתוך לכל כך הרבה
תרבויות שונות, ובהן יש גם חילונים וגם דתיים. למה להרוס את החברה היפה שבנינו פה, שבה כל

אחד יכול למצוא את המקום שלו, בין אם זה בשכונה חרדית בבני ברק, בשכונה חילונית בתל אביב או
בשכונת אחוזה בחיפה.

כן, יש לנו פה חילונים ודתיים ותמיד יהיו מחלוקות, אבל אל תנסה להפוך את אחי לדתי. פשוט תעשה
מה ששר חינוך אמור לעשות — לחנך. לחנך להבנה הדדית. לחנך לחיים במדינה שבה מקבלים ולא

מנסים לשנות אחד את השני. "חנוך לנער על פי דרכו" — זה כל מה שאנחנו מבקשים.
הכותב הוא בוגר כיתה ט', חבר קבוצת נוער הפורום החילוני

 


